

Yaoundé, le

28 JUIL 2020

COMMUNIQUE PRESSE

Dans le cadre de la décongestion de la plateforme d'immatriculation en ligne des contribuables personnes physiques,

Le Ministre des Finances porte à la connaissance des salariés du secteur public et ceux du secteur privé affiliés à la Caisse Nationale de Prévoyance Sociale (CNPS) que l'administration fiscale met progressivement à la disposition de tous les employeurs les Numéros d'Identifiant Uniques (NIU) de leurs employés.

Lesdits numéros devront être portés sur les différentes fiches de paie et serviront pour toutes les opérations à caractère fiscal.

En conséquence, tous les contribuables salariés qui n'ont pas encore obtenu leur numéro fiscal sont dispensés de la procédure d'immatriculation fiscale en ligne déjà faite pour leur compte par l'Administration fiscale.

Par ailleurs, le délai obligatoire pour la production du NIU ou de l'attestation d'immatriculation fiscale pour les opérations à caractère économique est reporté au **1^{er} janvier 2021**.

Le Ministre des Finances compte sur le civisme et la collaboration de tous.



Louis Paul MOTAZE

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTERE DES FINANCES

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION GENERALE DES IMPOTS

N°

30000807

MINFI/SG/DGI/DEPRF

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

MINISTRY OF FINANCE

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTORATE GENERAL OF TAXATION

Site web: www.impots.cm

Yaoundé, le 28 JUIL 2020

PRESS RELEASE

As part of the ongoing efforts to decongest the online registration platform for taxpayers who are individuals,

The Minister of Finance wishes to inform employees of the public sector and those of the private sector, affiliated with the National Social Insurance Fund that the Tax Administration is gradually providing their employers with their Unique Tax Identification Numbers (UIN).

The said numbers are to be included on their payslips and shall serve for all tax-related operations.

Hence, wage earners who are yet to obtain their tax identification numbers are exempt from the online tax registration procedure, which has already been done on their behalf by the Tax Administration.

Besides, the deadline for the production of the UIN or the tax registration certificate for economic operations has been extended to the 1st of January 2021.

The Minister of Finance counts on the compliance and collaboration of all.



Louis Paul MOTAZE